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DAMES EN HEREN,

1. Procedure

Op 9 maart 2006 werd een verzoekschrift ingediend 
over het fokkerijbeleid binnen het departement Land-
bouw.

Het verzoekschrift werd op 14 maart 2006 ontvan-
kelijk verklaard en voor verdere behandeling verwe-
zen naar de Commissie voor Leefmilieu en Natuur, 
Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid en Ruimte-
lijke Ordening en Onroerend Erfgoed.

De Commissie voor Leefmilieu en Natuur, Land-
bouw, Visserij en Plattelandsbeleid en Ruimtelijke 
Ordening en Onroerend Erfgoed verwees het ver-
zoekschrift naar de Subcommissie voor Landbouw, 
Visserij en Plattelandsbeleid die het verzoekschrift 
behandelde tijdens haar vergaderingen van 17 okto-
ber en 14 november 2006.

De verzoeker diende ook eerder al een verzoekschrift 
in over hetzelfde onderwerp (Parl. St. Vl. Parl. 2004-
05, nr. 182/1). De conclusie luidde toen dat, hoewel 
de uitwerking van de structuren van de fokkerijver-
eniging niet de opdracht is van de subcommissie, de 
subcommissie zich wel voornam om het dossier op te 
volgen en indien nodig terug te bespreken. 

2. Inhoud van het verzoekschrift

De verzoeker vraagt, gelet op een aantal evoluties 
binnen de fokkerijvereniging Kleine Herkauwers 
Vlaanderen vzw, om het debat te heropenen. Hij 
wijst erop dat de werking van de vereniging vierkant 
draait. Zo is er onder meer een gebrek aan verstand-
houding tussen de verschillende groepen en heeft 
hij vragen over de rechtsgeldigheid van de nieuwe 
algemene vergadering. De verzoeker stelt vast dat de 
administratie nauwelijks ingrijpt en dat alternatieve 
oplossingen geen soelaas bieden. Dit alles bewijst 
volgens de verzoeker dat de monopoliestructuur niet 
werkt.

Als oplossing stelt de verzoeker voor om de schapen- 
en de geitensector afzonderlijk te laten werken en 

om diverse fokkerijverenigingen te erkennen zodat er 
meer concurrentie en bijgevolg een nieuwe dynamiek 
ontstaat.

3. Bespreking

Op de vergadering van 17 oktober 2006 wordt, op 
voorstel van de heer Jos De Meyer, commissievoor-
zitter, tegen een volgende commissievergadering een 
standpunt gevraagd van de minister-president die 
tevens bevoegd is voor Landbouw.

Op 14 november 2006 geeft de heer Yves Leterme, 
minister-president en bevoegd voor Landbouw, 
samengevat zijn standpunt (zie bijlage) weer. Hij 
onderscheidt in het verzoekschrift twee elementen: 
enerzijds het fundamentele verzet van de verzoeker 
tegen de nieuwe fokkerijstructuur en anderzijds de 
werking van de vzw.

Wat het verzet tegen de nieuwe fokkerijstructuur 
betreft, stelt de minister-president dat hij bij zijn 
standpunt blijft. Door de herstructurering die is 
doorgevoerd en een voortzetting is van het vroe-
gere beleid, wordt de fokkerij op een meer efficiënte 
manier georganiseerd. Voor de vzw Kleine Herkau-
wers Vlaanderen klopt het dat onder impuls van 
de overheid de fokkerijverenigingen uit de sector 
kleine herkauwers werden ondergebracht in één vzw 
die vervolgens werd erkend. Die erkenning behelst 
momenteel het bijhouden van de stamboeken van 15 
schapen- en geitenrassen. Dit is uiteraard de meest 
efficiënte manier van samenwerking, zowel op het 
personele vlak als op vlak van omkadering (beschik-
baarheid van informatica-apparatuur en dergelijke). 
Er zijn geen nieuwe elementen die aanleiding zouden 
kunnen zijn tot aanpassing van de structuur.

Inzake de werking van de vzw, erkent de minister-
president dat er zich problemen hebben voorgedaan. 
Dit werd door de administratie en het kabinet van 
nabij opgevolgd. Er werd de vzw duidelijk gemaakt 
dat aan de verplichtingen die zij hebben, moest vol-
daan worden. In juni 2006 hebben er herverkiezingen 
plaats gevonden voor de Algemene Vergadering en 
de Raad van Bestuur. Van het oude bestuur werden 
twee leden herverkozen, de anderen zijn nieuwko-
mers in het bestuur. Het bestuur bestaat uit vertegen-
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woordigers van zowel de schapen- als de geitensector, 
wat aangeeft dat men vanuit beide segmenten kiest 
voor deze structuur. Er werd met de nieuwe Raad 
van Bestuur een stappenplan opgesteld om te vol-
doen aan de verplichtingen die verbonden zijn aan 
de erkenning. Een aantal zaken werden reeds uitge-
voerd. Het is de overtuiging van minister-president 
Leterme dat dit de goede weg opgaat en dat er verder 
kan worden gewerkt met het aanwezige enthousi-
asme. In die zin is het betreurenswaardig dat de ver-
zoeker zich zelf  geen kandidaat heeft gesteld voor het 
nieuwe bestuur. Alleszins zal de verdere werking van 
de vzw worden opgevolgd.

4. Conclusie

Uit een indicatieve stemming blijkt dat de Subcom-
missie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
unaniem het antwoord van de minister-president als 
het besluit bij dit verzoekschrift beschouwt.

De verslaggevers, De voorzitter,

Tinne ROMBOUTS Jos DE MEYER
Stefaan SINTOBIN

––––––––––––––––
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BIJLAGE

Standpunt van de heer Yves Leterme,
minister-president van de Vlaamse Regering,

Vlaams minister van Institutionele Hervormingen,
Landbouw, Zeevisserij en Plattelandsbeleid
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Antwoord op het verzoekschrift van de heer X. 
 

Het verzoekschrift bevat 2 elementen: 
 
1. Er blijft het fundamentele verzet tegen de vernieuwde structuren inde fokkerij. 
 

Als antwoord verwijs ik naar de stelling die ik n.a.v. het vorige verzoekschrift van de 
verzoeker naar voor gebracht heb: 
De fokkerij is een belangrijk gebeuren in de veehouderij. Als overheid blijven wij die dus 
ook ondersteunen, maar wij wensen ze op een meer professionele en functionele manier te 
organiseren. Het bundelen van de expertise en de financiële middelen voor de fokkerij is 
dan ook een belangrijke doelstelling.  
 
Ik herhaal dat om die reden geopteerd is om te werken met een zestal fokkerijsectoren 
(Besluit van de Vlaamse Regering van 2 september 2005) en een fokkerijcentrum (vzw 
Vlaams Fokkerijcentrum) waar alle fokkerijsectoren lid van zijn. Binnen elke 
fokkerijsector werd een leidinggevende vereniging aangeduid (ministerieel besluit van 25 
oktober 2005). 
Op die manier is er t.a.v. de overheid één duidelijk aanspreekpunt, en krijgt de sector zelf 
de vrijheid én verantwoordelijkheid om de concrete werking verder uit te bouwen.  
 
M.b.t. de kleine herkauwers is op 1 juni 2004 de vzw Kleine Herkauwers Vlaanderen 
opgericht met daarin vertegenwoordigers van zowel de stamboekfokkerij van 
vleesschapen, de houderij van vleesschapen, de stamboekfokkerij van geiten en 
melkschapen en de houderij van geiten en melkschapen. 
De sector zelf heeft zich daarmee, al dan niet onder stimulans of druk van de overheid, 
georganiseerd binnen één vereniging. Vandaag is die vzw ook effectief erkend, en heeft ze 
de verantwoordelijkheid voor het bijhouden van 15 schapen- en geitenrassen.  
 
Dit is uiteraard de meest efficiënte manier van samenwerking zowel op het personele vlak 
als op vlak van omkadering (beschikbaarheid van informatica-apparatuur ed). Het 
centraliseren van alle gegevens bij deze vzw heeft bovendien het grote voordeel dat 
ingeval van uitzonderlijke omstandigheden (uitbraak ziekte) men heel snel en eenduidig 
over de nodige gegevens kan beschikken om adequaat op te treden. In het verleden moest 
men gegevens ophalen bij alle verenigingen en dan bleek dat ze alle een eigen 
registratiesysteem hanteerden dat met mekaar niet compatibel was.  
 
De typering van de diverse rassen gebeurt op basis van een foktechnisch reglement en per 
ras kan er maar één foktechnisch reglement bestaan. Er kàn in deze geen sprake zijn van 
concurrentie. Een Texel-schaap moet overal aan dezelfde fokvoorwaarden voldoen om 
alsdusdanig erkend te worden, of het nu gefokt wordt in N-Limburg of aan de kust! 
 
2. De werking van de vzw 
 
Als overheid erkennen we de fokkerijverenigingen. De huidige regelgeving bepaalt dat de 
verenigingen de vzw-structuur moeten aannemen om erkend te kunnen worden 
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De erkenning houdt echter ook in dat we hen de volle verantwoordelijkheid geven om 
enerzijds het democratisch karakter van de werking te garanderen (door te voldoen aan de 
verplichtingen inzake de vzw-structuur) en om anderzijds in te staan voor de uitvoering 
van een aantal specifieke opdrachten inzake fokkerij. 
 
Het is juist dat er in het voorjaar 2006 terzake problemen geweest zijn omwille van 
onenigheid die ontstaan was tussen de bestuurders van de vzw Kleine Herkauwers 
Vlaanderen. De problemen hadden te maken met de mensen die verantwoordelijk waren 
voor de werking van de vzw en maar hadden niets te maken met de structuur! 
 
Het kabinet en de administratie hebben dit heel nauwgezet opgevolgd en inmiddels zijn in 
juni de Algemene Vergadering en de Raad van Bestuur hernieuwd. Daarbij zijn een groot 
aantal nieuwe bestuurders uit de diverse segmenten van de sector aangetreden. Dit bewijst 
dat men vanuit de sector zelf wél volop gelooft in de werking via deze structuur.  
 
Ondertussen is samen met de administratie en het kabinet een stappenplan opgemaakt dat 
op relatief korte termijn zal leiden tot het effectief uitvoeren van alle opdrachten voorzien 
in de erkenning. Inmiddels zijn een aantal van die actiepunten gerealiseerd. 
 
Ik kan verzekeren dat de vernieuwde bestuursploeg van de vzw Kleine herkauwers 
Vlaanderen het belang van de fokkerij volop centraal stelt en goed op weg is om haar leden 
een goed uitgebouwde dienstverlening aan te bieden, en dit zowel voor de 
geitenhouders/fokkers als voor de schapenhouders/fokkers.  
 
Ik betreur dat de verzoeker zich geen kandidaat gesteld heeft voor een functie binnen deze 
vzw en de kans heeft laten voorbij gaan om eventueel vanuit een bestuursfunctie 
opbouwend mee te werken aan een goed fokkerijbeleid voor die sector.  
 
Conclusie: 
 

Ik blijf er van overtuigd dat de vernieuwde fokkerij structuren het meest geschikt zijn 
om te komen tot een goed fokkerijbeleid en een efficiënte opvolging er van. 
 
Er zijn problemen geweest met de concrete werking van de vzw Kleine Herkauwers 
Vlaanderen, maar door een doelmatige begeleiding is dit probleem opgelost, en werkt 
de vernieuwde bestuursploeg vol enthousiasme aan de uitvoering van zijn taken.  
 
Er is dus geen reden om de geiten- en schapensector weer uit elkaar te trekken. Er is  
absoluut geen reden om de verdeeldheid en ongestructureerdheid in deze fokkerijsector 
weer te gaan organiseren. De dynamiek die er momenteel heerst is gesteund op  
opbouwende samenwerking, en niet op concurrentie. 
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